
Tomáš Fiala, 9.A         Naše Fantovka za 60 let 
 
Jak bude naše škola vypadat za 60let? 
A teď rovnou do budoucnosti. Co se týče vzhledu školy, myslím si, že se nic moc nezmění. 
Možná jen přibydou nějaké přístavby, pravděpodobně se ale na střeše školy budou osazovat 
travnaté sukulenty a budou zde zprovozněny solární panely za účelem zvýšení úspory 
elektrické energie. 
 Škola v interiéru však jistě zažije velkou revoluci. Zcela určitě přibydou nové moderní prvky, 
 které budou zpestřovat výuku a stmelovat školní kolektiv. Do výuky bude začleňována 
umělá inteligence, která bude do mozků žáků vhánět samé nové a zajímavé informace.  
Velká změna jistě proběhne i ve strategii učení ze strany pedagogů i žáků, kteří se díku tomu 
začnou více zajímat o učivo. Přístup učitelů k žákům bude kamarádštější, možná postupem 
času dojde i k tykání a nově naučené informace budou využívány více v praxi. 
Přibyde nějaký nový předmět? Myslím si, že ano, především předměty zaměřené na politiku 
a demokracii. Tato změna pravděpodobně bude komplexnější a bude potřeba sehnat nové 
kvalifikované učitele pro tyto v budoucnu velice důležité předměty. 
Přísná pravidla ve škole budou postupně opadat, jelikož všem s největší pravděpodobností 
dojde, že to je v některých případech jako házet hrách na stěnu. Proto si myslím, že v 
budoucnu by měl každý za své chování, prospěch a celkové vzdělávání převzít zodpovědnost 
do vlastních rukou a uvědomit si, čeho vlastně chce v životě skutečně dosáhnout. 
Testy a celková klasifikace budou prováděny digitálně. Opravu samotných testů bude vždy 
zajišťovat počítač s rozšířenými funkcemi AI. Množství výukového materiálu ubude, hlavně v 
předmětech, které neposkytují velké množství praktických věcí do života. Obsáhlost 
probírané látky bude přizpůsobována podle individuálních potřeb a zájmů žáků. 
Atmosféra ve škole bude jistě pohodová, což přispěje k lepšímu procesu učení. Ve škole se 
také obmění nábytek, například židle, které budou působit na žáky, jako by seděli na hebkých 
bílých obláčcích, které se tvarují podle těla. 
Také bude zavedena možnost požadovat individuální přestávky během výuky, což opět 
přispěje k pohodlnějšímu a kvalitnějšímu vzdělávání. 
Když shrnu své představy, myslím si, že materiálně se škola posune o dost kroků dál. 
Každopádně, dle mého názoru, budou změny obsáhlejší v samotném systému a přístupu 
učitele a žáka k výuce, který se v současnosti, jak všichni jistě pozorujeme, potýká s jistými 
problémy. Tento problém se samozřejmě netýká pouze naší školy. Nutná bude změna na 
celostátní úrovni, možná proto spoustu lidí učení nebaví, chtějí změnu. 
 Každopádně si važme naší školy a buďme rádi za to, že ji můžeme každodenně navštěvovat, 
setkávat se s kamarády a dozvídat se samé nové informace do života. Myslím si, že právě 
Fantovka je jedna z mála škol v naší republice, kde se skutečně daří dělat změny. Tak 
uvidíme, jak to celé dopadne.  
Za dalších 60 let ahoj. 
 


